
Ko saka sabiedrībā pazīstami cilvēki?

Izteiktais  viedoklis  ir  biedrības  “Drosme  darīt”  skatījums  un
neatspoguļo  Cēsu  novada  pašvaldības  nostāju.

IGO, mūziķis
Runā IGO, viens no Latvijas pazīstamākajiem mūziķiem un komponistiem. Ieklausies.
Sadzirdi. Iedziļinies

Šī nav vienkārši uzruna! Tā ir trauksme! Tā ir sirdsapziņas modināšana!
 Ir runa par vairāk nekā jau 3000 vēja turbīnām, kas tiek ieplānotas visā Latvijā bez
tautas piekrišanas,  ignorējot  Satversmes 115.  pantu,  ignorējot  pašvaldību tiesības,
ignorējot mūsu nacionālās ainavas, cilvēku veselību un nākotni.

Latvijas meži tiek izsolīti kā komerciāls īpašums – vairāk nekā 300 000 hektāru!
Tie tiek nodoti privātiem attīstītājiem uz 30+ gadiem, lai būvētu gandrīz 300 metru
augstas industriālās būves – VES monstrus.

Ja mēs neko nedarīsim, vairs nebūs nevienas vietas Latvijā, kur tie nebūtu redzami vai
dzirdami. Nebūs nevienas vietas, kur acis varētu baudīt Latvijas dabas skaistumu.

Šī NAV “zaļā enerģija”!
Tā ir trokšņu, vibrāciju, ēnu, mikroplastmasu un ainavu piesārņojoša industrija, kas tiek
uzspiesta  tautai  kā  “glābējs”,  bet  patiesībā  bezatbildīgi  iznīcina  mūsu  zemi,  bez
jebkāda ieguvuma sabiedrībai un bez jebkādas tās piekrišanas.

Šī ir VES AFĒRA. Un mēs par to vairs neklusēsim.
Tāpēc šis aicinājums ir JUMS:
mākslinieki, mūziķi, ārsti, juristi, pedagogi, dzejnieki, lauksaimnieki, skolotāji, uzņēmēji,
akadēmiķi, studenti un pensionāri – IKVIENAM, KAM SVARĪGA IR LATVIJA!

Iedziļinies dokumentos. Pārbaudi faktus.
Neseko tikai tam, ko Tev baro televīzija un uzpirktie portāli.
Kā mēs līdz šim vispār esam nonākuši?
Kāpēc klusē izglītības iestādes, kultūras joma, inteliģence?
Kā var  būt,  ka  pēdējais,  kas  Latvijai  palicis  –  daba un ainava –  tiek  sistemātiski
iznīcinātas?

Ainavas, kurās uzauguši mūsu bērni, tiek pārvērstas industriālos metāla poligonos.
Latvija ir zaļa šodien – bet tā drīz vairs tāda nebūs, ja mēs klusēsim.
Šodien IGO paceļ balsi!
Rīt tā var būt arī Tava balss!

LATVIJU NEDRĪKST PĀRDOT



DROSME IR RĪKOTIES
KOPĀ MĒS TO APTURĒSIM

 

 

RĒZIJA KALNIŅA: “Šī zeme ir dziesma. Neļausim, lai to pārraksta troksnis.”

Rēzija Kalniņa – izcilā latviešu aktrise, režisore un Mūzikas un drāmas telpas “OratoriO”
dibinātāja, Imanta Kalniņa meita, Latvijas ainavu un tautas dvēseles sardzē – skaidri un
pārliecinoši iestājas PRET vēja INDUSTRIĀLO FERMU būvniecību Latvijas laukos. 
“Latvija nav ražošanas poligons. Tā ir mūsu telpa – mūsu dzimtas, mūsu balsis, mūsu
klusums. Mūsu mājas.

Tās nav turbīnu ēnas, kas mūs vedīs nākotnē, bet cilvēku rokas, kas stāda, kopj un mīl.
Es nevaru klusēt, kad redzu, kā šo skaistumu mēģina iztirgot. Es esmu pret to. 
Es atbalstu cilvēkus, kas stāv par šo zemi. Rēzija Kalniņa ir balss, kas skan klusumā.

Un šodien viņa pievienojas tūkstošiem citu drosmīgu cilvēku visā Latvijā, sakot:
“Nē  –  vēja  industriālajām fermām,  kas  iznīcina  ainavu,  cilvēku  mieru  un  Latvijas
dvēseli.” 
Paldies, Rēzija, ka esi kopā ar mums.
Par Latviju, kas dzied.
Par laukiem, kur var dzirdēt klusumu.
Par ainavu, kas nav pārvērsta industriālā ziedojumā. 
Aicinām arī TEVI pievienoties!
Sekojiet “Drosme Darīt”, sekojiet iniciatīvai, saviem draugiem, ģimenei un visiem, kam
rūp mūsu zeme.

Mazais,  niknais  pirkstiņš  –  tas,  kurš  dalās  ar  patiesību  –  šodien  ir  visspēcīgākais
instruments mūsu kopīgajā cīņā.

TRĪS SAUKĻI, KO PAŅEMT LĪDZI:

Par zemi, nevis peļņu.
Par balsi, nevis troksni.
Par Latviju, ko mēs mīlam.

 

 



Žanete Grende, bijusī kultūras ministre, fonda “Viegli” vadītāja un Vilhelma
Purvīša muzeja vadītāja 

Mīļie Latvijas ļaudis, 
Šī nav kārtējā aicinājuma vēstule. Tā ir mūsu kopīgā sirdsbalsī sakņota uzruna. Tā ir
vēlme mosties. Tas ir brīdis, kurā klusēt vairs nav iespējams. 
Latvija šodien stāv uz robežas. Tiek pārdota mūsu valsts zeme. Tiek izcirsti meži. Tiek
nojaukts miers, kas gadu simtiem sargājis mūsu tautu. Tiek iznīcināta Latvijas ainava –
mūsu identitāte, mūsu saknes, mūsu mājas sajūta. Un tas viss notiek bez sabiedrības
piekrišanas. 
Bez reālas diskusijas. Bez izvēles. Bez cieņas pret tautu. 

Zeme, ko sargāja mūsu senči, tagad tiek nodota svešām korporācijām uz 30 gadiem
vai ilgāk. 
Šodien mēs atkal esam aicināti celties. 

Mēs –  ikviens no mums, kas vēl  tic,  ka Latvija  NAV pārdošanai.  Ka šī  tauta NAV
pakļaušanai. 
Es,  Žaneta  Grende,  neesmu  vienaldzīga.  Tāpēc  es  pievienojos  biedrībai  “Drosme
Darīt”. Tāpēc es uzrunāju Jūs – žurnālistus, māksliniekus, skolotājus, ārstus, uzņēmējus,
jauniešus, seniorus – visus, kuri sirdī vēl jūt Latviju. 

Šī nav partija. Šī nav politiska spēle. Tā ir mūsu – tautas – kustība. Kustība, kas apvieno
drosmi,  zināšanas un atbildību.  Mēs,  Drosme Darīt,  dokumentējam notiekošo.  Mēs
prasām atbildību. Mēs stāvam plecu pie pleca ar cilvēkiem novados, kur tiek ignorēta
sabiedrības  balss.  Mēs  aizstāvam  Satversmi.  Mēs  aizstāvam  Latvijas  dabu.  Mēs
aizstāvam nākamo paaudžu nākotni. Un šodien es aicinu arī jūs darīt to pašu. 

Pievienojieties. Dalieties. Runājiet. 

Neatlieciet. Neatsakieties no savas balss. 

Jo Latviju šodien var izglābt tikai cilvēki, kuriem sāp. 

Cilvēki, kuriem rūp. 
Cilvēki, kuri dara.

Mēs nedrīkstam kļūt par klusējošo vairākumu. 
Mēs nedrīkstam pieļaut, ka Latvijas meži, lauki, miers un daba tiek sagrauta mūsu acu
priekšā. 
Šis ir mūsu brīdis. Šis ir mūsu pienākums. Šī ir mūsu Latvija. 

Un tā NAV pārdošanai.

 



 

Zane Jančevska, aktrise

Zane - drosmīga balss Latvijas dabas un cilvēku aizsardzībai. Viņa ir izcila latviešu
aktrise, kas iemantojusi skatītāju uzticību ar patiesumu, stāju un dziļu iekšējo kultūru.
Šodien Zane savu vārdu, pieredzi un sirdsbalsi veltī cīņai par taisnīgumu – par Latvijas
ainavu, cilvēku drošību un sabiedrības tiesībām lemt pašiem. 

Mani sauc Zane. Esmu mamma. Esmu sieviete. Esmu latviete. Un šobrīd, vairāk nekā
jebkad agrāk, es jūtu – es nedrīkstu klusēt. Es mīlu šo zemi. Es mīlu mežus, lauku
mājas, klusumu, vēju virs pļavām. Es mīlu Latviju tādu, kāda tā ir – ar savu maigumu,
ar savu patiesumu. Bet tagad es redzu, kā šo Latviju lēni,  klusi,  juridiski “pareizi”
iztirgo. 
Zeme. Ainava. Mūsu miers. Mūsu bērnu mantojums. 

To visu šobrīd nodod 30, 50 un varbūt pat 90 gadu ilgā industriālā nomā ārvalstu
korporācijām. Vai vēl trakāk uz visiem laikiem!!! 

Mēs runājam par tūkstošiem turbīnu. Par 300 metru metāla, plastmas milžiem mežu un
Latvijas vidū. Tās ir ADATAS, kas dur katram Latvietm tieši sirdī…. šīs ADATAS liks
asiņot mūsu zemei, JA MĒS TO PIEĻAUSIM! 
Par skaņu, vibrāciju, troksni. Par dzīvi, kurā lauki kļūst neapdzīvojami. Un viss – bez
tautas vaicājuma. 

Vai mēs to pieļausim? 

 

 

Māris Olte: “Daba nav tirgus – tā ir mūsu mājas seja”.

Viens no Latvijā atpazīstamākajiem dabas cilvēkiem – Māris Olte – ir izteicis skaidru
nostāju. Viņš neklusē par to, kas šobrīd draud Latvijai. Viņš runā tieši, dziļi un no sirds. 

Šī nav kārtējā viedokļu atšķirība. Šī ir robeža, kur beidzas veselo saprāts. Kad tiek
upurēta Latvijas daba, Latvijas cilvēks, Latvijas zemes dzīvā būtība – vārdiem ir jākļūst
par darbiem. 

Māris Olte savā videovēstījumā uzdod katram no mums vienu svarīgu jautājumu: “Vai
mēs būvējam nākotni sev – vai eksportējam savu zemi citiem peļņai?” 

Latvijā jau šobrīd top plāni simtiem milzīgu vēja turbīnu, kas izmainīs ainavu, troksni,



migrāciju ceļus, īpašumu vērtību un cilvēku mieru. Mēs neesam pret enerģiju. Bet mēs
esam par saprātu. Par mērogu. Par līdzsvaru. Par tautas līdzdalību. 

Māris Olte mums atgādina: “Enerģija nav pelnīta tikai tad, kad ir megavati. Tā ir pelnīta
arī tad, kad nepazaudējam sevi, kad saglabājam zemi bērniem un to, kas mūs padara
par Latviju".

Skaties video. Dalies. Aizdomājies. Un neļauj pār Latviju nolaisties industriālai miglai,
kas atņem ne tikai skatu, bet vērtību. 

“Drosme Darīt” – jo Latviju nevar atjaunot, ja to iepriekš pārdod.

 

 


